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 1 
Opfordring til cykelafmærkning på bredt fortov Dalslandsgade på 2 
Amager 3 

Med afsæt i en borgerhenvendelse har vi i Lokaludvalget Amager Øst 4 
set på muligheden for at skabe bedre cyklistforhold i Dalslandsgade på 5 
Amagerbro. 6 
 7 
Da vi kan pege på en meget enkel og billig løsning, skal vi hermed 8 
opfordre forvaltningen til at implementere den foreslåede løsning 9 
snarest. 10 
 11 
Dalslandsgade er en ca. 200 meter lang brostensbelagt gade, som 12 
forbinder Prags Boulevard med Uplandsgade/Vermlandsgade. Vejen 13 
er kendetegnet ved også at have meget brede fodgængerarealer. 14 
 15 
Langs hele den ene side ligger Øresundskollegiet, der benytter vejen 16 
til cykeltrafik.  17 
Endvidere kan vejen benyttes som cykel-smutvej mellem Amagerbro 18 
og Christianshavn, hvorved man som cyklist kan undgå de meget 19 
trafikerede områder via Holmbladsgade og Amagerbrogade. 20 
 21 
Problemet i dag er, at den brostensbelagte vej er meget cykel-uvenlig. 22 
Derfor benytter stort set ingen cyklister vejbanen. Derimod kører der 23 
en del cyklister på de brede fodgængerarealer, hvor der er rigeligt med 24 
plads til både gående og cyklister. Men formelt er dette jo ikke lovligt. 25 
 26 
En oplagt løsning herpå vil være at lovliggøre cykling på dele af 27 
fodgængerarealet, hvilket kan ske ved at man – som fx i Berlin – 28 
afmærker en bane på fodgængerarealet som forbeholdt cyklister. 29 
 30 
Fodgængerarealet har en bredde, så dette kan gøres uden problemer 31 
for plads til gående, og der behøver ikke foretages nogen 32 
anlægsopgaver – blot ”en bøtte maling” til at opdele området i en del 33 
til gående og en anden del til cyklister. 34 
 35 
Selvom en optimal, men dyr løsning vil være at gøre dele af vejbanen 36 
cykelvenlig, mener vi at denne løsning vil betyde en klar forbedring 37 
for cyklisterne, uden at det går ud over gående og samtidig bevarer 38 
den flotte brostensbelagte vej.  39 
 40 
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Evt. kan en sådan løsning gennemføres som et forsøg, som 41 
lokaludvalget gerne bistår med at evaluere efter 1-2 år. 42 
 43 
Lokaludvalget ser frem til at høre forvaltningens reaktion på denne 44 
henvendelse. 45 
 46 
 47 
Med venlig hilsen 48 
 49 
Ole Pedersen 50 
Formand 51 


